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EU: Skupina európskych poslancov trvá na vyšetrovaní obchodných aktivít rodiny šéfky
Európskej komisie Ursuly von der Leyenovej. Reč je predovšetkým o manželovi šéfky EK –
Heika von der Leyena.

Sedem poslancov za Stranu zelených zaslalo zodpovedajúci list Európskej únii. Dokument
zverejnil portál Newsbreak gr.

Z požiadavky poslancov vyplýva, že Heiko von der Leyen je medicínskym riaditeľom v Orgenesis Inc.
Firma dostala 320 miliónov eur od Európskej komisie, ktorej šéfuje jeho manželka. „Prípad nadobúda
rozmery závratného škandálu, možno najväčšieho od založenia EÚ,“ informuje grécky portál.

Poslanci deklarujú možný konflikt záujmov. Vyzývajú komisára pre transparentnosť, aby preskúmal,
či sú vedúce pozície Heika von der Leyena zlučiteľné s inštitucionálnou úlohou jeho
manželky. Grécky portál pripomína, že pred piatimi rokmi, keď bola Ursula von der Leyen nemeckou
ministerkou obrany vyšlo najavo, že dávala desiatky miliónov poradenským firmám. A tieto náklady
neboli nikdy zverejnené.

Ursule von der Leyenovej to však v žiadnom prípade nebráni zastávať jej súčasnú pozíciu. A treba
poznamenať, že vôbec nie je isté, či súčasné odvolanie malej skupiny poslancov môže k
niečomu viesť. Pripomeňme, že ešte v októbri vyšlo najavo, že Európska prokuratúra začala
vyšetrovanie nákupu vakcín proti koronavírusu Európskou úniou.

Európska komora audítorov predtým obvinila Európsku komisiu, že odmietla zverejniť
podrobnosti o úlohe Ursuly von der Leyenovej pri rokovaniach so spoločnosťou Pfizer o
najväčšom kontrakte EÚ na nákup vakcíny v máji 2021.

Počas pandémie koronavírusu Európska komisia podpísala zmluvy na nákup vakcín proti
koronavírusu aj so spoločnosťami AstraZeneca, Sanofi-GSK, Janssen Pharmaceutica NV, Moderna,
Novavax a Valneva.

Presné ceny dávok vakcín neboli zverejnené pod zámienkou zmluvných záväzkov nezverejniť
podrobnosti. Ale je známe, že na nákupy v rámci týchto zmlúv sa minuli desiatky miliárd eur. A
neskôr sa ukázalo, že milióny dávok vakcín neboli nárokované. Samotná Európska komisia
ubezpečila, že nevedela, čo spôsobilo záujem prokuratúry o nákup vakcín proti
koronavírusu .

Musím povedať, že tieto nákupy v Bruseli boli prezentované ako veľký úspech, keďže neboli
realizované na úrovni jednotlivých štátov, ale na úrovni Európskej únie.
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